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Szanowni Państwo, kandyda-
tów na członków rad powia-
towych izby rolniczej będzie 
można zgłaszać i rejestrować 
do 4 września 2023 r. podczas 
dyżurów, które odbywają się w 
Urzędzie Miejskim w Sulejowie.

Obwieszczenie 
dotyczące wyborów 

do izb rolniczych

W składzie Okręgowej Komisji Wyborczej numer 
87 w Sulejowie, której członkowie będą przyjmować 
zgłoszenia, znajdują się:
1. Przewodniczący Komisji - Marek Nawrocki
2. Wiceprzewodniczący Komisji - Elżbieta Purgał-
-Gębalska
3. Sekretarz Komisji – Katarzyna Wieczorek
4. Członek Komisji – Paulina Oster
5. Członek Komisji – Janusz Dajcz

Siedziba Komisji znajduje się w Urzędzie 
Miejskim w Sulejowie, przy ulicy Koneckiej 42 
(sala USC). Członkowie Komisji będą pełnili 
jeszcze jeden dyżur, konkretnie 4 września 2023 
r. w godzinach od 12.00 do 16.00, po zakończeniu 
dyżuru informacje będzie można uzyskać dzwoniąc 
pod numer telefonu 44 610 25 04. Wgląd do spisu 
członków izby uprawnionych do udziału w wyborach 
do rady powiatowej izby rolniczej będzie możliwy 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sulejowie od 
25.08.2023 r. Ze względu na obowiązujące przepisy  
o ochronie danych osobowych, informacje na temat 
innych osób widniejących w spisie, nie będą udzie-
lane. Gdy liczba zgłoszonych kandydatów będzie 
się równać liczbie mandatów w okręgu - zostaną oni 
uznani za delegatów rady, gdy liczba kandydatów 
będzie mniejsza niż liczba mandatów - odbędzie 
się dodatkowy nabór kandydatów, który zostanie 
przeprowadzony do 8.09.2023 r., natomiast gdy liczba 
kandydatów będzie większa niż liczba mandatów – 
24.09.2023 r. w okręgu odbędzie się głosowanie.

Szanowni Państwo, publikujemy listę miejsc, znajdujących się na terenie Gminy Sulejów, w których można bezpłatnie 
umieszczać urzędowe obwieszczenia wyborcze i plakaty komitetów wyborczych.

Gdzie można wieszać plakaty wyborcze?

Na podstawie art. 114 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 
r. - Kodeks wyborczy (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1277, poz. 
2418; z 2023 r. poz. 497) Burmistrz Sulejowa wydał w tej 
sprawie stosowne zarządzenie, które zaczęło obowiązywać 
w poniedziałek, 21 sierpnia 2023 r. 
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Podczas dożynek będziemy mogli też potańczyć

W trakcie potańcówki 
pod hasłem „A cy wi-
cie, cy nie wicie, ło-
berecek, moje zycie”, 
która odbędzie się  
10 września 2023r. 
podc zas  doż ynek 
gminnych,  na  te -
renie stanicy har-
cerskiej przy ulicy 
Ł ę c z y ń s k i e j  w e 
Włodzimierzowie,  
zaprosimy Państwa 
na parkiet. Będzie 
można  zatańc z yć 
oberka, ale nie tylko. 
P r z e d s t a w i c i e l e 
S t o w a r z y s z e n i a  
„Piliczanie” otrzymali 
na ten cel grant z bu-
dżetu Narodowego 
Instytutu Kultury  
i  Dziedzictwa Wsi  
w ramach programu  
Potańcówki Wiejskie 
2023. Spośród 2257 
złożonych wniosków 
ten sulejowski zna-
lazł się wśród zaled-
wie 50 rozpatrzonych 
pozytywnie.

By nogi t ancerzy mogły n ieco 
odpocząć, artyści ludowi zaprezentują 
Wam folklor z regionu opoczyńskiego, 
radomszczańskiego i piotrkowskiego,  
a wszystko to dzięki zaproszonym na tę 
piękną okoliczność zespołom z wyżej 
wymienionych regionów. Posłuchacie 
typowych pieśni, gwary i obejrzycie 
mini pokaz mody ludowej.  A wszystko 
to okraszą humorem, zabawnymi kon-
kursami (darcie pierza na czas, tarcie 
kapusty, ubijanie masła w kierzance 
i wiele innych) mini pokazem mody 
ludowej, przyśpiewkami i pysznym 
regionalnym jedzeniem.
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Księgozbiór sulejowskiej książnicy niebawem się powiększy, ponieważ pracownicy Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Sulejowie pozyskali 24 250,00 zł z budżetu Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego na zakup nowości 
wydawniczych w ramach realizacji Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025.

Kilkadziesiąt tysięcy złotych na zakup nowych książek

Basenowa przerwa serwisowa

Tradycyjnie musimy wykonać prace 
serwisowe w sulejowskiej pływalni,  
w związku z tym od poniedziałku,  

28 sierpnia 2023 r. obiekt  
będzie nieczynny przez kilkanaście dni. 

Zgodnie z planem cały proces  
powinien się zakończyć do  

17 września 2023 r., ale o dokładnym 
terminie otwarcia na pewno Państwa 

poinformujemy.

Nazwa zadania: „Dofinansowania dla bibliotek publicznych na zakup no-
wości wydawniczych oraz usługi zdalnego dostępu do książek w formatach 
e-booków i/lub audiobooków i/lub synchrobooków – priorytet 1, Kierunek 
interwencji 1.1 w ramach NPRCz 2.0”. Nasz wniosek był jednym z najwyżej 
ocenionych spośród tych, które złożyli przedstawiciele instytucji kultury  
z powiatu piotrkowskiego, co przełożyło się na wysokość przyznanej 
dotacji.

FOTO: Facebook/Zespół Ludowy Piliczanie

Kolejna wakacyjna nagroda "Piliczan"
Tym razem przedstawiciele sulejowskiego „Zespołu Ludowego Piliczanie” zajęli II miejsce w kategorii "ze-
społy śpiewacze" podczas Przeglądu Zespołów i Kapel Ludowych, który odbył się w niedzielę, 13 sierpnia 2023 r.  
w Lubochni. To kolejne wakacyjne wyróżnienie, ponieważ w lipcu nasi artyści zostali docenieni w Wieniawie.  

Niedzielny Przegląd zorganizowano w ramach Lubocheń-
skiego Tygodnia Kultury Ludowej. Na scenie wystąpili artyści 
z kilku powiatów. - Konkurencja silna, a jurorzy ustawili po-
przeczkę wysoko, tym większa nasza satysfakcja.  Dziękujemy 
naszej instruktor Pani Kamilli Biniek-Kaczorowskiej za przy-
gotowanie nas do konkursu.  Serdecznie gratulujemy wszystkim 
nagrodzonym oraz wszystkim występującym. Stworzyliście ko-
chani niepowtarzalny klimat. To było prawdziwe święto muzyki 
ludowej.  Dziękujemy również Gospodarzom i Organizatorom 
za wspaniałą atmosferę i gościnę – napisali nasi artyści na swo-
jej strojnie w serwisie Facebook. To kolejna wakacyjna nagroda 
„Piliczan”, ponieważ w lipcu również zajęli II miejsce, ale 
podczas konkursu zorganizowanego w ramach XVII Spotkań 
z Folklorem im. Stanisława Stępniaka w Wieniawie. Na scenie 
zaprezentowali się wówczas artyści reprezentujący kilkadziesiąt 
kapel i zespołów śpiewaczych, a także soliści instrumentaliści  
i śpiewacy, w tej drugiej kategorii II nagrodę otrzymał wówczas 
„Piliczanin” Zdzisław Gajewski. 
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Podczas Dożynek Wojewódzkich zaznaczyliśmy swoją obecność na każdym polu
W tym roku rolnicy podziękowali  za 
p lony  w Paradyżu.  To  właśnie  tam,  
w niedzielę, 20 sierpnia 2023 r. odbyły się  
Dożynki Województwa Łódzkiego. Naszą 
Gminę reprezentowali między innymi przed-
stawiciele kół gospodyń wiejskich, „Piliczanie” 
oraz sulejowskie mażoretki.

Zarówno „Piliczanie”, jak i sulejowskie „Perły” wzięli udział  
w uroczystym korowodzie z Sanktuarium Chrystusa Cierniem Ko-
ronowanego i Krwi Zbawiciela w Paradyżu na plac dożynkowy, przy 
którym znajdowały się między innymi namioty gospodyń wiejskich, a w 
nich nie brakowało lokalnych specjałów.  Za wyjątkowo smaczne danie 
wyróżniono mieszkańców naszej gminy z Koła Gospodyń Wiejskich we 
Włodzimierzowie, którzy zajęli I miejsce podczas specjalnego konkursu 
kulinarnego „Łódzkie smakuje najlepiej”. Członkowie jury uznali, że 
przygotowany przez nich „Rześki Żeniec” smakował najlepiej w katego-
rii „Jarskie smaki Łódzkiego”. II miejsce w tej samej kategorii zajęły pa-
nie z KGW w Kałku. W Paradyżu naszą Gminę reprezentowali również 
przedstawiciele KGW Barkowice, KGW Nowa Wieś, KGW Krzewiny 
i KGW Łazy Dąbrowa. – Dożynki to czas podziękowań, dla Was, dla 
rolników i wszystkich osób, które zajmują się sprawami wsi, chcą ją 
rozwijać. Dziękuję za Waszą pracę, za te ziarna zbóż, które dają nam ten 
codzienny chleb – mówił Grzegorz Schreiber, marszałek województwa 
łódzkie. – Dziękuję za miód, dzięki któremu możemy lepiej poczuć sło-
dycz każdego dnia, dziękuję za soczyste owoce i warzywa, za mleko, dar 
zdrowia, za jajka, które są symbolem odradzającego się życia. Za pełne 
barw i zapachów kwiaty, które są tak różne, jak różne dni naszego życia. 
Dziękuję, że chcecie się z nami tym wszystkim dzielić – podsumował 
Grzegorz Schreiber. Podczas Dożynek Województwa Łódzkiego pozna-
liśmy też laureatów konkursu „Sołtys na Plus”, wśród 47 wyróżnionych 
znalazła się Blanka Strzelczyk z Kłudzic. Sezon dożynkowy dopiero się 
rozpoczął, powiatowe święto plonów odbędzie się 3 września 2023 r.  
w Moszczenicy, a Dożynki Gminy Sulejów będziemy świętować tydzień 
później, w niedzielę, 10 września 2023 r. we Włodzimierzowie.

FOTO: lodzkie.pl/FB – Piliczanie/KGW Włodzimierzów
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Śpiewak ludowy tenorem operowym?

Przed takim dylematem stanął przez chwilę nasz artysta Zdzisław Gajewski, którego możemy coraz częściej  
usłyszeć podczas różnych wydarzeń, zarówno wersji solowej, jak i w trakcie występów z „Piliczanami”.  
Ostatecznie zdecydował jednak, że pozostanie przy ludowiźnie, nadal kultywując tradycję naszego regionu.

Panie Zdzisławie, miniony 
czerwiec był dla Pana bardzo 
i n t e n s y w n y m  m i e s i ą c e m ,  
o sukcesie podczas Międzypo-
wiatowego Przeglądu Zespo-
łów Śpiewaczych, który odbył 
się w Ostrówku, już informo-
waliśmy, natomiast kilkanaście 
dni później zajął Pan pierwsze 
miejsce w kategorii „solista/
duet” podczas III Ogólnopol-
sk iego Fest iwalu Zespołów, 
Śpiewaków i Kapel Ludowych 
„Na Przydrożku”, który odbył 
się w Wymiarkach.

Dokładnie, na terenie Łużyc, 
a więc ziemi lubuskiej, gdzie 
z a m i e s z k i w a l i  S ł o w i a n i e . 
Jest to o tyle ciekawe, że choć 
to zachodnie tereny naszego 
kraju, niesamowicie dużo było 
mu z yk i  wschod n iej  i  góra l-
sk iej,  a szczególnie z terenu 
Bukowiny, a więc krainy, która 

obejmuje swoim obszarem część 
Słowacji ,  Uk rainy i Rumunii.  
Co więcej, podczas tego Festiwalu 
zorganizowano warsztaty tańca 
górali czadeckich, w których sam 
wziąłem udział.

Ludowizna podczas takich 
Fest iwa l i  je s t  ek sponowana 
niemal na każdym kroku i to 
doskonała okazja, żeby poznać 
te tradycyjne formy.

Tym bardziej, że na terenie 
Po l s k i  c e n t r a l n e j  ś p i e w a my  
w zasadzie tylko jednogłosem,  
natomiast tam dominował dwu-
głos, a nawet t rzygłos. To jest 
specyf ika terenów wschodnich,  
a więc nagle ,  będąc prz y za-
chodniej granicy naszego kraju, 
znalazłem się w zupełnie innym 
świecie.

Pan jest sol istą, więc to na 

pewno było duże wyzwanie?
Przede wszystkim poszukuję 

f e s t i w a l i ,  c z y  p r z e g l ą d ó w, 
podczas których jest możliwość 
śpiewu solowego, czyli dla niektó-
rych pewnie archaicznego, który 
na naszych terenach był kiedyś 
przecież normą. W przeszłości 
był śpiew albo przede wszystkim 
śpiew, a jeśli ktoś w okolicznych 
wsiach miał jakiś instrument – 
najczęściej skrzypce, no to już 
było wielk i święto. I  czasami 
zbierali się śpiewacy z tym przy-
kładowym skrzypkiem, dlatego 
poszukuję właśnie takich imprez, 
podczas których może wystąpić 
śpiewak, ewentualnie towarzy-
szy mu jakaś kapela. Nie jest to 
jednak takie proste, tym bardziej, 
że w tym roku mam mniejszy 
w ybór.  Wygr y wając Przegląd  
w Ostrówku, teoretycznie powi-
nienem reprezentować nasze wo-

jewództwo podczas najważniej-
szego Ogólnopolskiego Festiwalu 
Kapel i Śpiewaków Ludowych, 
który odbywa się w Kazimierzu 
Dolnym, ale ponieważ wygrałem 
w Ostrówku drugi raz z rzędu, 
t y m r a zem obow ią z uje  m n ie 
karencja. Z tego samego powodu 
nie wystąpię podczas Festiwalu 
Folkloru Polskiego „Sabałowe 
B a j a n i a ” ,  o r g a n i z o w a n e g o  
w Bukowinie Tatrzańskiej.

To  p o k a z uje  ja k  d u ż e g o 
postępu Pan dokonał. Podczas 
n a s z e j  o s t a t n i e j  r o z m ow y, 
podkreślał Pan, że przez k i l-
kanaście ostatn ich miesięcy 
nauczył się Pan więcej, niż przez 
kilka-kilkanaście ostatnich lat. 
Spotkał Pan na swojej drodze 
ludzi, którzy pomogli ten talent 
rozwinąć.

Śpiewa m z  Zespole  Ludo -
wym „Pil iczanie” i nowa pani 
instruktor, pani Kamilla Biniek-
-Kaczorowska, wprowadziła nas 
na całkowicie inne tory. Nareszcie 
robimy to, do czego dążyłem od 
lat, czyli poruszamy się w obsza-
rze typowej ludowizny. Co ozna-
cza, że nie zawsze jest tak dokład-
nie, jak w nutach, a głosy nie są 
identyczne, równiutkie, bo każdy 
ma swój głos, a w muzyce ludowej 
i śpiewie ludowym ten głos musi 
być zaznaczony, oczywiście w ra-
mach całego zespołu. Choć muszę 
zaznaczyć, że w „Piliczanach” nie 
ma innego mężczyzny, nad czym 
bardzo ubolewam.

To chyba dobry moment, aby 
zaapelować do panów, którzy 
lubią śpiewać, ponieważ nabór 
teoretycznie wciąż trwa...

Oczywiście zachęcam, ponie-
waż to by wzmocniło tę męską 
stronę Zespołu. Obecnie podczas 
koncertów mój śpiew jest oczywi-
ście wpleciony w całym występ,  
a więc nie mogę sobie pozwolić na 
pomyłkę, dlatego kolejne męskie 
głosy są poszukiwane.  

Prawdopodobnie n iewielu 
naszych mieszkańców mogło 
Pana posłuchać w Ostrówku 
i  Wy m i a rk ach ,  a l e  p óź n ie j 
wystąpił Pan podczas gminnych 
obchodów nocy świętojańskiej 
oraz podczas pikniku wojewódz-
kiego, który odbył się na terenie 
Podklasztorza. Wystąpi ł Pan 
tam z różnymi repertuarami, 
ponieważ śpiewa Pan nie tylko 
z „Pi l iczanami”, ale również  
z  k o l e ż a n k a m i  z  z e s p o ł u 
„Róbmy swoje”. W której od-
słonie czuje się Pan lepiej, tej 
współczesnej, rozrywkowej, czy 

tradycyjnej, ludowej?
Z mu z yką ludową je s t em 

związany od dzieciństwa, po-
nieważ babcia zabierała mnie 
na różne wydarzenia, na ogół 
bardzo wesołe i  pozy ty wne,  
a więc dobrze się czuję w takim 
otoczeniu i to chyba czuć, ponie-
waż nagrody, które otrzymuję, 
są przyznawane przez etnomu-
zykologów i etnografów, co do 
tej pory jest dla mnie szokiem. 
Mimo to nie jestem w stanie 
powiedzieć, co mi się bardziej 
podoba.

Zapy t am i naczej ,  je d na  
i druga forma ma wpływ na 
Pana rozwój, więc to chyba 
dobrze?

Z jednej strony te dwie strony 
ze sobą współgrają, ale z drugiej 
pojawia się pewne niebezpie-
czeństwo. Mogłem uczestniczyć 
w lekcjach śpiewu u sol istk i 
operowej, która po dwóch-trzech 
spotkaniach powiedziała mi: 
„Panie Zdzisławie, musimy się 
zastanowić, ponieważ zaczyna 
Pan śpiewać ba rd zo ład ny m 
tenorem, już częściowo opero-
wym, ale nie chciałabym, że Pan 
stracił ten swój ludowy głos”. 
To wynika z PESELU, ponieważ 
jeśl i  cz łowiek ust awi ł  sobie 
g łos  w odpowied n i m wiek u  
i go regularnie ćwiczył, wów-
czas nie ma problemu z barwą 
oraz i ntonacją ,   póź n iej  t eż 
można to zrobić, ale pojawia 
się py tanie: czy da się radę? 
Os t a t ecz n ie  u s t a l i l i śmy,  że 
powinienem pamiętać o głosie 
ludowym, ponieważ taka forma 
śpiewu zanika.

Ale nie będzie Pan musiał 
zrezygnować z jednej lub dru-
giej formy?

Myślę, że nie, na pewno będę 
się starał, aby tak było.

A to  oz nacza ,  że  będ z ie 
można Pana słuchać częściej, 
gdzie i k iedy w najbl iższym 
czasie?

We w r z e ś n iu  o d b ę d ą  s ię 
obchody 55. rocznicy powstanie 
jednostk i OSP Sulejów-Pod-
klasztorze i dożynki gminne we 
Włodzimierzowie.

Na t ę  o s t a t n i ą  i mpr e z ę 
burmistrz Wojciech Ostrowski 
już niedawno zapraszał, ale na 
pewno będziemy o niej jeszcze 
wiele razy informować, tym-
czasem dziękuję za rozmowę 
i…do usłyszenia.

Dziękuję.
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Nasi seniorzy mogą liczyć na dobrą opiekę

Panele już produkują prąd w Wójtostwie
Mieszkańcy tej miejscowości zdecy-
dowali, że pieniądze z tegorocznego 
funduszu sołeckiego powinny zostać 
przeznaczone na zakup i instalację 
siedmiu modułów fotowoltaicznych na 
dachu tamtejszej świetlicy wiejskiej.  
Cała inwestycja kosztowała 15 499,88 
zł brutto. Zamontowane panele już pro-
dukują prąd, co oznacza, że rachunki za 
energię elektryczną będą niższe.
Podobnych urządzeń na dachach w naszej Gminie już niedługo 
będzie dużo więcej, ponieważ trwa montaż paneli fotowoltaicz-
nych na terenie prawie 200 sulejowskich gospodarstw, których 
mieszkańcy otrzymali dofinansowanie na zakup i instalację takich 
urządzeń w ramach projektu unijnego „Budowa infrastruktury 
służącej do produkcji energii elektrycznej z odnawialnych źródeł 
energii oraz wymiany nieefektywnych źródeł ciepła na kocioł 
na biomasę”.  Wartość całego projektu wynosi 5 132 604,28 zł,  
a wysokość dotacji to aż 85% (4 005 313,55 zł), co oznacza, że 
każdy mieszkaniec pokrył tylko część wartości inwestycji. Montaż 
paneli ma się zakończyć jeszcze w tym miesiącu.

64 starszych mieszkańców Gminy Sulejów objęto wsparciem w ramach tegorocznej edycji projektu „Korpus Wsparcia 
Seniorów”, realizowanego przez pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulejowie. 21 seniorom 
pomagają wolontariusze, a 43 otrzymało opaski bezpieczeństwa z przyciskami SOS,  które przez całą dobę, 7 dni  
w tygodniu będą monitorować podstawowe parametry życiowe, a w nagłym wypadku umożliwią wezwanie pomocy. 

Je s t  t o  u r z ą d z e n ie  w fo r m ie 
zegarka na rękę,  dedykowane 
osobom ,  k tóre  u kończ ył y  65 
lat, zamieszkują same, lub też, 
którym domownicy nie są wsta-
nie zapewnić potrzebnej opieki. 
Za pomocą u rządzen ia sen ior 
może zmierzyć sobie ciśnienie 
oraz sprawdzić poziom innych 

parametrów życiowych, a przede 
wszystkim w razie zagrożenia – 
zasłabnięcia , upadku, nagłego  
p ogo r s z e n i a  s t a n u  z d r ow i a ,   
połączyć się z cent rum ratow-
n icz y m.  W pr z y pad k u br a k u 
kontaktu z seniorem, dyspozytor 
powiadamia wskazaną osobę. Po-
nadto kilkudziesięciu starszym 

m ie sz k a ń c om n a sz e j  G m i ny 
pomagają wolontariusze. Takie 
wsparcie jest niezwykle istotne 
dla budowania wspólnoty, za-
pewnienia opieki i poprawienia 
jakości  ż ycia  sen iorów. Tego 
rodzaju in icjatywy przynoszą 
korzyści zarówno seniorom, jak 
i wolontariuszom, tworząc więzi 
społeczne i wzmacniając więź 
między pokoleniami. Nasi wo-
lontariusze niosą wsparcie emo-
cjonalne, towarzysk ie, pomoc  
w codziennych czynnościach, w 
aktywności społecznej, jak rów-
nież wsparcie technologiczne, 
psychiczne. Wspieranie seniorów 
przez wolontariuszy jest dosko-
nałym przykładem solidarności 
m i ę d z y p o k o l e n i o w e j  o r a z 
oddolnej inicjatywy społecznej. 
To nie tylko przynosi korzyści 
seniorom, ale także wzmacnia 
więzi społeczne w lokalnej spo-
łeczności, pomaga w edukacji 
młodszych osób na temat potrzeb 
seniorów oraz buduje atmosferę 
współodpowiedzialności za do-
bro innych. Dziękujemy wolonta-
riuszom za ich niezwykłą pracę  
i zaangażowanie. Całkowita war-
tość projektu wynosi 31 900,00 
zł, a kwota dotacji - 25 520,00 
zł. Pozyskane środki pochodzą  
z budżetu Ministerstwa Rodziny 
i Polityki Społecznej.
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Pierwszy etap przebudowy gminnych dróg jest już prawie zakończony, 
rozpoczęliśmy także drugi, a ponadto już planujemy trzeci. Jeszcze  
w tym tygodniu na dwóch ostatnich drogach, remontowanych w ramach 
dotacji pozyskanej podczas pierwszej edycji „Polskiego Ładu”, powinien 
pojawić się asfalt, ponieważ aktualnie drogowcy kończą przebudowę 
ulic Królowej Jadwigi i Kazimierza Jagiellończyka na terenie Podklasz-
torza. Ponadto rozpoczęli też modernizację 15 dróg gminnych oraz 
chodników, remontowanych w ramach dofinansowania, które przyznano 
naszej Gminie podczas drugiej edycji Rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych. Z kolei w ramach trzeciej chcemy przebudować kolejne 
kilkanaście odcinków.
Do końca sierpnia asfalt powinien zo-
stać ułożony na dwóch ostatnich dro-
gach, remontowanych dzięki dotacji 
z pierwszej edycji „Polskiego Ładu”. 
Przy ulicy Królowej Jadwigi już zbu-
dowano nowy chodnik, a niebawem 
na całym odcinku tej rozbudowanej 
drogi zostaną wykonane kolejne 
prace drogowe. Przypomnijmy, do tej 
pory jeden odcinek tej drogi łączył się  
z Rycerską, a drugi z Ustronną, 
nie było natomiast bezpośredniego 
połączenia pomiędzy wymienionymi 
ulicami. Niebawem się to zmieni, 
ponieważ budujemy obecnie odcinek, 
który połączy istniejące dotychczas 
fragmenty ulicy Królowej Jadwigi, 
na całej ulicy już niebawem pojawi się 
nowy asfalt, tak, jak na ulicy Kazimie-
rza Jagiellończyka, wzdłuż której też 
budowany jest nowy chodnik. Wcze-
śniej, w ramach tego samego zadania, 
zmodernizowano ulice: Mieszka I  

Rozpoczynamy batalię o nowe przedszkole
W ramach kolejnej edycji Rzą-
dowego Funduszu Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład” 
mogliśmy złożyć maksymalnie 
trzy wnioski i tak też zrobiliśmy. 
Ubiegamy się o dofinansowanie następujących inwestycji:
1. budowa instalacji fotowoltaicznych na budynkach użyteczności publicznej, m.in. szkołach, oczyszczalni ścieków 
i ujęciu wody (przewidywana wartość inwestycji – 2 mln zł),
2. przebudowa dróg gminnych (etap III, przewidywana wartość inwestycji – 8 mln zł), a więc kontynuacja już 
trwających remontów, również finansowanych z „Polskiego Ładu”, na co naszej Gminie już przyznano ponad 20 
mln zł.  Jak podkreśla Wojciech Ostrowski, burmistrz Sulejowa, kolejna dotacja na ten cel po prostu się naszej 
Gminie należy, ze względu na brak drogi ekspresowej S12, czy obwodnicy Sulejowa, przez co nasze drogi lokalne 
są regularnie niszczone podczas korków na krajowej „dwunastce”.
3. trzeci wniosek dotyczy budowy nowego przedszkola pasywnego przy ulicy Opoczyńskiej w Sulejowie (przewi-
dywana wartość inwestycji: 17 mln zł). 
- Mamy projekt i mamy pozwolenie na budowę, więc jesteśmy gotowi do rozpoczęcia prac. Jedną dotację na ten 
cel już naszej Gminie przyznano, ale musieliśmy ją zwrócić, ponieważ kwoty zaproponowane przez potencjalnych 
wykonawców w ramach przetargów, co najmniej dwukrotnie przekraczały szacowany koszt przedsięwzięcia, który 
miał być pokryty z dofinansowania unijnego i pieniędzy z naszego budżetu. Teraz pojawiła się szansa na kolejną 
dotację. Dotychczas podobne dofinansowania z „Polskiego Ładu” przyznawano jednak wyłącznie średnim i dużym 
miastom, dlatego musimy o te pieniądze powalczyć. Oczywiście będziemy w tej sprawie intensywnie lobbować, 
ale liczę też na Państwa inwencję i wsparcie w tej sprawie. Liczy się każdy pomysł, który pomoże nam zdobyć 
tę rekordową dotację. Rozstrzygnięcia kolejnej edycji „Polskiego Ładu” poznamy podczas kampanii wyborczej. 
Musimy pokazać, że potrafimy o to zawalczyć, bo inaczej pieniądze trafią do dużych ośrodków, a przecież najmłodsi 
mieszkańcy naszej Gminy mają takie same prawa jak mieszkańcy Warszawy, Łodzi, czy Gdańska i dlatego też 
zasługują na nowoczesne przedszkole, w którym będą się kształcić kolejne pokolenia. Razem możemy to zrobić. 
Mamy kilkadziesiąt dni, żeby osiągnąć cel. Liczę na Was, drodzy Mieszkańcy 
Gminy Sulejów – podsumował Wojciech Ostrowski.
Podczas poprzednich edycji „Polskiego Ładu” złożyliśmy łącznie sześć wnio-
sków, uwzględniono trzy, wszystkie dotyczyły przebudowy dróg gminnych.

Docelowo chcemy zmodernizować ponad 30 dróg

i Rycerską na terenie osiedla Pod-
klasztorze w Sulejowie oraz ul. Góra 
Strzelecka i Podwłodzimierzów  
w Sulejowie. - Stan infrastruktury 
drogowej na terenie naszej Gminy 
systematycznie się poprawia. Sam 
mam Volkswagena "Garbusa"  
z 1968 roku, którym teraz jeździ się 
dużo wygodniej. Podklasztorze już 
wygląda zupełnie inaczej. Wiem, że 
jeszcze nie wszystko udało się tam 
zrobić, ale planujemy remonty ulic 
Połanieckiego, Bolesława Chrobrego 
i Jana III Sobieskiego. Chcielibyśmy 
też zmodernizować kilkanaście 
kolejnych dróg, przede wszystkim 
poza Sulejowem. W tym celu zło-
żyliśmy wniosek w ramach kolejnej 
edycji „Polskiego Ładu”, wartość 
planowanych inwestycji wynosi  
8 mln zł – powiedział Wojciech 
Ostrowski, burmistrz Sulejowa. 
Dotychczas, tylko z „Polskiego 

Ładu”, pozyskaliśmy na przebudowę 
dróg prawie 20 milionów złotych 
(10 220 100 zł + 9 286 250 mln zł).  
W ramach drugiej edycji tego 
Programu drogowcy wyremontują 
w sumie 15 odcinków dróg i chod-
ników. Na niektórych już ułożono 
nowy asfalt (ulice: Krótka, Kopalnia 
Górna, czy Malinowa), a niebawem 
nową nawierzchnią będziemy mogli 
przejechać po ulicy Południowej 
w Zalesicach, czy Wschodniej  
i Spacerowej w Sulejowie, przy 
których dodatkowo przebudujemy też 
chodniki. Wcześniej zmodernizowa-
liśmy fragment ulicy Przedszkolnej  
w Poniatowie, a także ulicę Akacjową 
w tej miejscowości, Brzozową, 
Kubusia Puchatka, Jałowcową i Mo-
drzewiową we Włodzimierzowie oraz 
fragment Słonecznej w Przygłowie. 
Polna oraz chodnik przy ulicy Wodnej 
w Sulejowie to kolejne inwestycje, 

które zostaną wykonane w ramach 
tego samego zadania. Prace na tych 
kilkunastu odcinkach powinny się za-
kończyć najpóźniej w maju przyszłego 
roku. - Kilka lat temu mogliśmy 
przeznaczyć na inwestycje zaledwie 
4 miliony złotych, dlatego ogląda-
liśmy dokładnie każdą złotówkę.  
W związku z tym, przyjęliśmy 
zasadę, według której realizujemy 
te zadania, na które pozyskaliśmy 
dotacje zewnętrzne. Obecnie mamy 
możliwość ot rzymania bardzo 
dużych pieniędzy z rządowych 
prog ramów,  n igdy wcześn ie j 
nie mieliśmy dostępu do takich 
dofinansowań i dlatego dla takiego 
samorządu jak nasz, to rekordowy 

okres inwestycyjny – podsumował 
Wojciech Ostrowski. Oprócz gmin-
nych dróg, przebudowywane są także 
te powiatowe. Od kilku dni można 
przejechać zmodernizowanymi 
odcinkami ulic Klasztornej i Jagiełły, 
łączącymi sulejowskie Podklasztorze 
z centrum miasta. Na tę inwestycję, 
w ramach której wybudowano też 
nowy chodnik, ścieżkę rowerową  
i punkty widokowe, przedstawiciele 
Starostwa Powiatowego w Piotrkowie 
Trybunalskim też pozyskali dotację  
z „Polskiego Ładu” (4 mln 655 tysięcy 
zł), pozostałe środki pochodziły  
z budżetów powiatowego i gminnego 
(odpowiednio – prawie 1,6 mln zł oraz 
735 tysięcy złotych).


